
 

Geachte aanwezigen, 

 

Het blijven spannende tijden, met alle dramatische ontwikkelingen op het wereldtoneel, in 

Nederland de aanstaande Tweede Kamer verkiezingen en ook bij ons in Waalre vele ontwikkelingen 

en zeker ook uitdagingen. Wat de laatste betreft, de uitdaging om de begroting sluitend te krijgen 

was dit jaar misschien nog wel groter dan andere jaren. Dank voor de inzet van allen die bij het 

opstellen van de begroting betrokken zijn geweest.  

 

Alle inspanningen ten spijt is, na doorrekenen van de effecten van de september circulaire, helaas 

gebleken dat de oorspronkelijk sluitende meerjarenbegroting voor het jaar 2026 in de min gaat.  Wat 

de VVD betreft accepteren we dit ook eenmalig, om een signaal af te geven naar provincie en Rijk dat 

ook voor een gemeente als Waalre het bekostigen van alle gemeentelijke taken niet meer zonder 

meer haalbaar is.  

 

Als voorbeeld in deze begroting noem ik de 300.000 euro ophoging van het budget voor jeugdhulp. 

Noodzakelijk voor het goed invullen van deze belangrijke taak, terwijl daar geen extra inkomsten van 

het Rijk tegenover staan. Het is echt nodig dat na de landelijke verkiezingen er werk wordt gemaakt 

van hervorming van de gemeentefinanciën. Daarbij hoort dat gemeenten voldoende middelen 

krijgen om de jeugdhulp te bekostigen. 

 

 Zolang dit niet het geval is, kunnen we niet anders dan een beroep doen op onze inwoners en 

ondernemers. Wat de VVD betreft is dit beroep echter niet ongelimiteerd. Al met al zien we dit jaar 

opnieuw een forse stijging van de lokale lasten, in het bijzonder de OZB. Een stijging van 9%, nog 

afgezien van een indexatie van 6%.  

 



 

We waarderen de keuzes in besparingen en ombuigingen die het college al in deze begroting heeft 

gemaakt, maar wij zijn van mening dat hier nog een aanscherping op zijn plaats is. Om ook vanuit 

deze raad naar onze inwoners een signaal af te geven.  

 

Met het raadsprogramma “Toekomst voor Waalre” spraken we in 2022 duidelijke ambities uit, onder 

andere om in de regio waar mogelijk een trekkersrol te vervullen. Echter, wij vinden het niet te 

verantwoorden om in de huidige omstandigheden de capaciteit van de organisatie hiervoor weer uit 

te breiden met een regio coördinator. Wij dienen daarom met AWB en D66 een amendement in om 

deze te schrappen en de vrijkomende 100.000 euro in te zetten voor een beperking van de OZB 

stijging.  

 

Veel andere ambities uit het raadsprogramma blijven wel overeind. Het centrum van Aalst verandert 

in hoog tempo. De ombouw van de Eindhovenseweg is in volle gang en het noordelijk deel van het 

poortgebouw is inmiddels gesloopt om plaats te gaan maken voor een groen plein. De contouren van 

het nieuwe dorpshart worden zichtbaar. 

 

Er blijft veel behoefte aan nieuwe woningen in Waalre, en door de schaalsprong in onze Brainport 

regio komt daar nog een schepje bovenop. Waalre doet wat het kan, onze investeringen in het 

versnellen van nieuwe woningbouw zijn merkbaar. We zien overal terug dat er initiatieven gestart 

zijn en worden, bijvoorbeeld op de plek van de recent gesloopte Meiboom. Voor Waalre Noord fase 

3, inclusief nieuwe school, zijn de voorbereidingen in volle gang. Zo kunnen straks nog meer 

inwoners genieten van alles wat Waalre te bieden heeft. 

 

Ook voor bezoekers heeft Waalre aantrekkelijke voorzieningen. We zijn en blijven de groene 

huiskamer van de Brainport. Dat komt ook hier met ambities, om zowel natuur als de recreatieve 

wandel- en fietsroutes verder te versterken. Maar ook daar hangt een prijskaartje aan. 



 

 

De VVD moet, binnen het huidige financiële plaatje, dan ook de keuze maken om de 

toeristenbelasting, ongewijzigd sinds 2018, te indexeren. Daardoor dragen ook bezoekers naar 

verhouding bij. Wij dienen een amendement in om de begrote inkomsten toeristenbelasting te 

verhogen met 50.000 euro, met daarbij een aanpassing van het tarief toeristenbelasting naar 4,25 

euro. Met het inzetten van deze extra middelen voor lagere lasten en het schrappen van de regio 

coordinator kan de OZB stijging voor inwoners en ondernemers dan beperkt blijven tot 5% in plaats 

van 9. Om dat percentage vast te leggen, dienen wij een amendement in. 

 

We vinden deze verhoging overigens, met het oog op de forse indexatie, nog steeds te groot, maar in 

de omstandigheden uiteindelijk nog verdedigbaar. We roepen daarbij wel, ten overvloede, nogmaals 

op scherp te blijven kijken naar de uitgaven. Goed dat we hier als raad ook een rol pakken in het 

bijzonder bij de uitgaven in het sociaal domein. 

 

Maar ik wil vooral niet het algehele beeld vertroebelen door het sombere financiële plaatje. Bij de 

VVD overheerst tevredenheid over alle mooie ontwikkelingen, waarmee Waalre ondanks alles op 

koers ligt om de ambities uit ons raadsprogramma te realiseren. Dank voor de inspanningen en 

bijdragen van eenieder, collega’s, B&W en organisatie, die dit mogelijk maken. 


